
 

DSMF Generalforsamling 

d. 23. april 2024 kl. 16.30 

 

Dagsorden 

1. Valg af dirigent 
a. Henrik R. Jensen 

 
2. Godkendelse af dagsorden 

a. Dagsorden godkendes uden kommentarer. Generalforsamlingen er lovligt indkaldt og vurderes 

beslutningsdygtig. 
 

3. Valg af referent 

a. Ivanka Sojat Tarp 
 

4. Bestyrelsens årsberetning, herunder meddelelse om optagelse af nye medlemmer ved formand Christian Skou 
Søndergaard. 

a. Beretningen er taget til efterretning og kan ses på hjemmesiden. 
i. Der har været flere høringer i løbet af året. 

ii. Ny MR høring er på trapperne. 

iii. DSMF hjemmesiden flyttes til en ny platform, da drift af den nuværende hjemmeside stoppede 
abrupt.  

iv. DSMF har bidraget med oplæg til DFS symposium, samt med et økonomisk bidrag. Sofies 

beretning er vedlagt som bilag. DSMF er inviteret til det næste årsmøde i 2025 og har takket 
ja. Hvis der er forslag til emner, opfordres man til at kontakte gerne bestyrelsen. 

v. Der er kommet en forespørgsel fra Medicinsk Museion vedr. identificering af ca. 30 apparater 
af ældre dato. Tak til medlemmerne for hjælpen med dette.  

vi. Der foretages nogle justeringer af arbejdsgangene, bl.a. tidspunkt for kontingentopkrævning 

og andre driftsmæssige forhold.  
vii. Vi arbejder på at afklare, hvad det vil kræve at få vores MPE program anerkendt af EFOMP.  

b. Der er kommet 7 nye medlemmer; 3 i 2023 og 4 i 2024. 

c. Antal nyuddannede hospitalsfysikere anført under punkt 7. 
 

5. Det reviderede regnskab for det forløbne regnskabsår fremlægges til godkendelse, herunder orienteres om 
foreningens værdipapirer ved kasserer Kenni Engstrøm. 

a. Regnskabet er blevet fremlagt for bestyrelsen forud for generalforsamlingen, samt gennemgået og 
godkendt af to revisorer og revisorsupplement, som alle er medlemmer af DSMF.  

b. Der betales for medlemskaber af EFOMP, NACP og IOMP. 

c. Regnskabet godkendes uden kommentarer og kan ses på hjemmesiden under medlemslogin.  
 

6. Vedtagelse af budget for det indeværende regnskabsår, herunder fastlæggelse af kontingent. 
a. Budget og kontingent godkendes enstemmigt. 

i. Kommentar fra salen: Symposiet forventes at give et overskud på ca. 30.000 DKK og der 
foreslås en justering af budgettet. 

b. Forslaget om at holde medlemskontingentet uændret godkendes. 



 

c. Der betales fortsat for medlemskab i EFOMP og IOMP. Dette godkendes.  

 
7. Beretning fra Uddannelsesrådet ved Kenni Engstrøm  

a. Se beretningen på hjemmesiden, samt opfordringer til at udfylde rapporten korrekt.  
i. Mere af læsestoffet er blevet gjort obligatorisk, bl.a. ICRU-rapporter, DMCG’er i dosisplanen.  

ii. Det overvejes at lave en afkrydsningsliste til indhold i rapporten.  

iii. Den gamle uddannelsesordning udfases.  
iv. Vurdering af den tidsmæssige merit sendes i starten af uddannelsen til uddannelsesrådet. 

Tidsmæssig merit giver mulighed for at afslutte uddannelsen tidligere end 36 måneder.  
v. Der kommer en mere generel udmelding om den svenske sjukhusfysikeruddannesle senere.  

1. Kommentarer:  
a. Svenskerne har teorien med fra grunduddannelsen og mangler 1.5 års 

praktisk erfaring. Man ønsker fra Udd.Råd. at revurdere måden deres 
uddannelse bliver godkendt på.  

b. 14 nyuddannede hospitalsfysikere i 2023; 11 ONK, 1 RAD, 2 NUK 
c. Kommentarer: Vær obs. på de core curriculum der er på vej fra EFOMP.  
 

8. Beretning fra Bedømmelsesudvalget ved Asbjørn Seegert 
a. Se beretningen på hjemmesiden. 

i. Der har været ændringer i gruppens sammensætning, da Claire Fynbo har fundet nyt arbejde 
og Vibeke Nordmark Hansen går på pension pr. 1.maj.  

1. Formand: Asbjørn Seegert 

ii. Ny evalueringsform, som blev vedtaget ved GF 2023, er trådt i kraft, hvor 15% af 
indrapporteringer bliver gennemgået af bedømmelsesudvalget.  

1. Det blev udvalgt med bred dækning blandt afdelinger/landet samt førstegangs 
indsendelser.  

iii. Spørg gerne sine kolleger eller grenspecialets CPD udvalgsmedlem, ved tvivl.  

iv. Hvis man ikke er blevet udvalgt, får man de point man selv er kommet frem til.  
v. Der bliver løbende lavet nye justeringer til skabelonen. En versionsrapport med ændringer kan 

ses i filen. 
vi. Hvornår kan man starte CPD-optællingen? Det årstal man har færdiggjort sin hospitalsfysiker 

uddannelse (eller senere årstal). Dette tæller som den første indrapportering. 
vii. 7 hospitalsfysikere er blevet ekspertgodkendt. 23 har fået ekspert bedømmelsen forlænger. Lige 

pt. Er der 111 godkendte eksperter. 
viii. Kommentarer: EFOMP, SIS og DSMF har forskellige definitioner af eksperter, som måske også 

er bundet op på lønnen. Vi skal fokusere på det faglige og det skal vi kæmpe for. Der er stor 
diskrepans i hvornår man bliver udnævnt ekspert i EU, men måske vi skal have vores egene 
definitioner på plads.  

ix. SIS har også forskellige definitioner på en ekspert på de tre forskellige grenspecialer, ansvarlige 
fysikere mm.  

  
9. Beretning fra eventuelle særlige interessegrupper (SIG) 

a. National Patientsikkerhed, UTH 
i. Information om dette kommer på UTH sessionen ved dag 2. på symposiet.  

b. Modtage- og Statuskontrol af gennemlysningsudstyr 
i. Gruppen er næsten færdig med vejledningen. Den har været i for-høring hos brugere og 

firmaer der sælger udstyret. Vejledning fra EFOMP er kommet i sidste uge, som bliver taget i 
betragtning i forhold til eventuelle ændringer.  



 

c. Bunkerdesign og Strålebeskyttelse 

i. Der er en ny spændene artikel vedr. elektron flash indretning på vej. 
d. Spildevandsgruppe – Ny 

i. Håndtering af spildevand afledt af nuklearmedicinske behandlinger/undersøgelser. 
ii. Søren Holm er kontaktperson. 

e. Hjemsendelsesgruppe – Ny 

i. Håndtering af hjemsendelse af patienter efter nuklearmedicinske behandlinger/undersøgelser.  
ii. Lars Jødal er kontaktperson.  

 
10. Beretning fra delegerede til NACP, EFOMP og IOMP 

a. EFOMP/IOMP 
i. Se beretningen på hjemmesiden. 

b. NACP 
i. Se beretningen på hjemmesiden. 

 
11. Eventuelt 

a. Etablering af ny SIG, forslag fra Peter Andreas Andersen - Rigshospitalet 
i. En række stråleterapiafdelinger har, eller er på vej til at få, såkaldte ETHOS maskiner. Det er 

en teknologisk platform, som stadig har nogle praktiske udfordringer. En fokuseret SIG 
forsøges derfor etableret, så vi kan få den bedste erfaringsudvikling blandt de danske 
afdelinger. Varian er interesseret i at blive involveret.  

ii. Kontakt: Peter Andreas Andersen peter.andreas.andersen@regionh.dk  

b. Christine Voetmann: Symposieudvalget mangler hænder på stråleterapi siden.  
c. Stråleterapi - Vejle: Under 10 menige fysikere fra onkologien, hvor er resten henne? Og hvor er de unge 

fysikere henne?  
i. Det er lidt sørgeligt at der er så få stråleterapi fysikere afsted. Vi skal undersøge hvorfor de ikke 

kommer. DSMF sørger trods alt for at uddanne dem. Vi skal i dialog med cheffysikerne. Vi er 

også i konkurrence med DCCC som afholder gratis symposier. Eller firma brugermøder? 
ii. Er det en økonomisk ting eller manglende interesse?  

 
Tak for en god generalformaling! 

 

mailto:peter.andreas.andersen@regionh.dk

